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[Undervisnings- og forskningsministeren] 

Vi står nu med det tredje led i de meget 
langtrækkende aftaler, som er indgået i løbet 
af den sidste måneds tid om 4-årige budget- 
rammer, fremme af kvaliteten af de videregå- 
ende uddannelser, styrelsesloven, som gør det 
muligt for institutionerne at leve op til aftalen, 
og endelig denne forskeruddannelsesreform, 
som sikrer internationalisering og kvalitet i ud- 
dannelserne. Vi flytter nogle penge fra lønkon- 
toen, disse midler skal anvendes til at forbedre 
uddannelseskvaliteten, og derved bringes den 
danske forskeruddannelse på niveau med ud- 
landets, samtidig med at vilkårene for de for- 
skeruddannelsessøgende bliver normaliseret. 

Det vil stadig være sådan, at en person, der 
er i gang med en forskeruddannelse i Dan- 
mark, vil få langt bedre vilkår end sine kolleger 
i udlandet, så derfor kan vi imødese meget høj 
kvalitet i den danske forskeruddannelse i frem- 
tiden, også selv om vilkårene altså bliver lidt 
mere beskedne, end de har været hidtil. 

Frank Jensen (S): 
Jeg er enig med ministeren i, at det er et fan- 

tastisk godt resultat, der er kommet ud af for- 
handlingerne og udvalgsarbejdet omkring den 
nye forskeruddannelsesreform, lovforslag nr. L 
207, og jeg er glad for den erkendelsesproces, 
som ministeren også gav udtryk for. Det kan 
godt betale sig en gang imellem at have tålmo- 
dighed, og det kan også godt betale sig en gang 
imellem at lægge op til konstruktive samarbej- 
der med parterne uden for dette hus. Jeg tæn- 
ker her ikke mindst på Akademikernes Cen- 
tralorganisation, som i hele forløbet omkring 
tilrettelæggelsen af den nye forskeruddannelse 
har spillet en kolossalt positiv rolle, og det sy- 
nes jeg også vi skal kvittere for. 

Vi har nu fået mulighed for at få fastlagt en 
ny reform, som kan føre vore forskeruddannel- 
ser frem mod år 2000, og vi kan udvikle vore 
forskeruddannelser på et højt internationalt 
niveau i fremtiden. Det er alt sammen godt, ik- 
ke mindst erkendelsen af, at en konfrontation 
ikke altid er af det gode, men at et samarbejde 
med kræfter uden for dette hus er en god ting. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Afstemning 

Lovforslaget 

vedtoges med 113 stemmer (S, KF, V, SF, CD, 
RV og KRF) mod 7 (FP). 

Formanden: 
Lovforslaget vil nu blive sendt til statsmini- 

steren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

2) Tredje behandling af lovforslag nr. L 16: 
Forslag til lov om ændring af lov om afgift af 

gas. 
Af skatteministeren (Fogh Rasmussen). 
(Fremsat 3/10 91. Første behandling 22/10 

91. Betænkning 13/5 92. Anden behandling 
16/6 92). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Afstemning 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 123 stemmer. 

Formanden: 
Lovforslaget vil nu blive sendt til statsmini- 

steren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

3) Tredje behandling af lovforslag nr. L 158: 
Forslag til lov om ændring af  kildeskatteloven 

og forskellige andre skattelove. (30 pct.s-beskat- 
ning af  visse lønmodtagere m.v.). 

Af skatteministeren (Fogh Rasmussen). 
(Fremsat 10/12 91. Første behandling 12/12 

91. Betænkning 14/5 92. Anden behandling 
16/6 92). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 
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Afstemning 

Lovforslaget 
vedtoges med 108 stemmer (S, KF, V, FP, CD 
og KRF) mod 13 (SF og RV). 

Formanden: 
Lovforslaget vil nu blive sendt til statsmini- 

steren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

4) Tredje behandling af lovforslag nr. L  217: 
Forslag til lov om ændring af  ligningsloven. 

(Fribolig for forældre m.fl.). 
Af skatteministeren (Thor Pedersen, fg.). 
(Fremsat 30/1 92. Første behandling 21/2 

92. Betænkning 13/5 92. Anden behandling 
16/6 92. Tillægsbetænkning 17/6 92). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Forhandling 

Kirsten Jacobsen (FP): 
Skatteministerens oprindelige lovforslag, 

som skulle løse problemet om en urimelig be- 
handling af børn, der stillede bolig til rådighed 
for deres forældre, blev jo ændret ved anden- 
behandlingen, fordi der blev stillet et æn- 
dringsforslag. 

Jeg vil gerne sige, at det er helt klart, at uan- 
set om man vedtager forslaget i den oprindeli- 
ge skikkelse, eller som det ser ud nu efter an- 
denbehandlingen, er der jo nogle mennesker, 
som vil få gavn af det. Det er grunden til, at 
Fremskridtspartiet vil stemme for forslaget, 
men det er lige så sikkert, at det løser ikke pro- 
blemet. Bredden i det oprindelige forslag, stør- 
relsen af den personkreds, som kunne få gavn 
af det, er ikke blevet væsentligt ændret, for- 
skellen ligger i selve reglerne. Oprindelig hav- 
de skatteministeren slået en streg og sagt: Lad 
os tage dem alle sammen og give dem et vist 
beløb, og det havde nok hjulpet nogle flere, 
end det er tilfældet nu efter vedtagelsen af æn- 
dringsforslaget. 

Jeg er glad for, at de forslagsstillere, som fik 
ændringsforslaget vedtaget, har præciseret i 

tillægsbetænkningsbidraget, at hvis det efter 
vedtagelsen viser sig, at nogle af de boliger, 
man havde tænkt sig skulle være omfattet af 
forslaget, ikke er det alligevel, vil man opfor- 
dre skatteministeren til at fremsætte et æn- 
dringsforslag til vurderingsloven. Men vi er ke- 
de af i Fremskridtspartiet, at når vi rejser hjem 
efter at have vedtaget forslaget, har vi ikke 
fuldstændig løst problemerne vedrørende fri- 
boliger. 

Vi synes i og for sig, at det burde løses ved, 
at man ikke blivet beskattet, når man stiller fri- 
bolig til rådighed. Vi synes også, at man burde 
se på de regler, som gør det muligt for det of- 
fentlige at få mere end hundrede procent i leje- 
værdiindtægt. Hvis arvinger ifølge et testamen- 
te er pålagt at stille en bolig vederlagsfrit til 
rådighed og betaler fuld lejeværdi, skal de 
medregne en del af lejeværdien i deres ind- 
komst, uanset at de hverken kan råde over 
ejendommen, sælge den, pantsætte den eller 
noget som helst andet. 

Den slags urimeligheder vil fortsat eksistere, 
og det er vi bare nødt til at acceptere. Vi havde 
gerne løst problemerne allerede nu, men som 
sagt bevirker udvalgets tillægsbetænkningsbi- 
drag i hvert fald, at alle de personer, der skulle 
have være omfattet af forslaget efter andenbe- 
handlingen, formentlig også bliver det. 

Skatteministeren (Fogh Rasmussen): 
Som fru Kirsten Jacobsen refererer, har 

Skatteudvalget opfordret mig til ved starten af 
det kommende folketingsår at fremkomme 
med et forslag til ændring af vurderingsloven. 
Udvalget anfører, at ændringen bør åbne mu- 
lighed for, at ejeren af en ejendom kan anmo- 
de om at få foretaget en selvstændig vurdering 
af en selvstændig lejlighed, såfremt denne selv- 
stændige lejlighed er en aftægtsbolig, foderme- 
sterbolig eller noget tilsvarende, som indgår i 
en større samlet vurdering af en landbrugs- 
ejendom, skovbrugsejendom eller lignende. 
Derved kan disse ejendomme også blive om- 
fattet af lovforslaget, såfremt de øvrige betin- 
gelser er opfyldt, i modsætning til i dag, hvor 
lejeværdien for disse lejligheder beregnes 
skønsmæssigt. 

Jeg er i høj grad enig med Skatteudvalget i, 
at sådan som lovforslaget nu er udformet, er 
der behov for at foretage nogle overvejelser på 
området. Udvalgets opfordring kan imøde- 


